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Exploateringsnämnden Utdrag ur protokoll, fört vid 

sammanträde 2017-02-02, § 16 

 

   
 

 Tid Torsdagen den 2 februari 2017 kl. 17.00 – 17.15 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat Måndagen den 13 februari 2017 

  

 

Jan Valeskog Joakim Larsson 

  

Närvarande  

 Beslutande ledamöter: 

 Jan Valeskog (S) ordföranden  

Joakim Larsson (M) vice ordföranden 

 

Margareta Stavling (S)  

Anders Göransson (S)  

Elin Olsson (MP)  

Lennart Tonell (MP)  

Monika Jenks (M)  

Torbjörn Erbe (M)  

Alexandra Östback (M)  

Mattias Keresztesi (M)  

Abit Dundar (L)   

 
Tjänstgörande ersättare: 

Anna Forssell (S) för Maria-Elsa Salvo (S)  

Birger Kato (S) för Rikard Warlenius (V)  

 

 
Ersättare: 

Elsemarie Bjellqvist (S)  

Anna Bäcklund (MP)  

Veronica Eriksson (MP)  

Marie-Louise Gudmundsson (M)  

Jihad Adlouni (M)  

Marianne Pettersson (M)  

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Håkan Falk, Ann-Charlotte Bergqvist, Göran Carlberg, 

Gunnar Jensen, Fabian Kjessler, Sara Lundén, Lena Mittal och Åsa 

Wigfeldt samt borgarrådssekreterarna Oscar Lavelid och Daniel Carlsson 

Mård och personalföreträdaren Luis Lopez för §§ 1-7. 
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 § 16 
Inriktningsbeslut för Slakthusområdet i stadsdelen 
Johanneshov  
Dnr E2016-04284 
 
Beslut 
Exploateringsnämnden beslutar enligt exploateringskontorets 

förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden godkänner för sin del fortsatt 

utredning av förutsättningarna för exploatering inom 

Slakthusområdet samt föreslår att kommunfullmäktige 

godkänner projektet och ger exploateringsnämnden, genom 

exploateringskontoret, i uppdrag att fortsätta utredningarna 

inom en tillkommande investeringsram om 64 mnkr upp till 

totalt 110 mnkr (inriktningsbeslut). 

 

Handlingar i ärendet 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande från den 9 januari 2017. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 
Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Jan Valeskog m.fl. (S), Elin Olsson m.fl. (MP) 

och vice ordföranden Joakim Larsson m.fl. (M) föreslår (se 

beslutet). 

 

2) Abit Dundar (L) föreslår att nämnden beslutar att i huvudsak 

godkänna kontorets förslag till beslut och att därutöver 

anföra: 

 

Vi liberaler är mycket positiva till att Slakthusområdet 

bebyggs tätt med många bostäder, nuvarande verksamheter 

som kan leva kvar och att andra verksamheter tillkommer. 

Programförslaget är ett bra förslag som på ett tillfredställande 

sätt kombinerar bostäder med arbetsplatser och andra urbana 

verksamheter. Slakthusområdet blir ett betydande tillskott av 

bostäder i stadsmiljö.  

 

Förslaget, så som det är nu utformat, ger en mycket 

omväxlande arkitektur vilket är positivt. Förslaget ger också 

Slakthusområdet en klar och tydlig helt egen identitet, där 

något motsvarande förmodligen inte kommer finnas i hela 

landet. Ett led i detta är att områdets tidigare identitet som 

slakthusområde finns närvarande i form av byggnader och att 

en del av de tidigare verksamheterna kan leva kvar. De äldre 

byggnaderna i området är mycket intressanta ur ett 

kulturhistoriskt perspektiv. Den framtida verksamheten i 
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dessa byggnader måste vara anpassade så byggnadernas 

kvaliteter kan bevaras.  

 

En fastighet, Hjälpslaktaren 4 eller hus 27, föreslås bevaras i 

delar. Fastigheten är centralt belägen och har inga starka 

kulturhistoriska värden. Byggnaden kan med fördel rivas för 

att ge plats åt fler bostäder, service eller handel. Det bör vara 

tydligt och klart för de företag som finns i området idag vad 

som gäller framöver. Kommunikationen måste fungera för att 

de omlokaliseringar som behövs, ska gå så smidigt som 

möjligt och att alternativa lokaler i andra områden finns. 

 

Något som vi gärna ser, är att kulturella verksamheter tidigt 

finns med i processen när det nya Slakthusområdet växer 

fram. Det nya området kommer att växa fram successivt och 

en del företag kommer att flytta till andra områden. Det 

betyder att det också kommer att finnas tomma lokaler som 

borde kunna nyttjas för tillfälliga verksamheter och även för 

kulturella ändamål. Detta är viktigt att ta fasta på för att på så 

sätt under den långa byggperioden också hålla stadsdelen 

levande och intressant för besökare.  

 

Vikten av att det redan från början finns tillräckligt med 

förskoleplatser och skolor kan nog inte understrykas, då det är 

mycket svårt att skapa i efterhand. Behovet av 

förskoleavdelningar verkar ännu inte utklarat med 

stadsdelsnämnden, där stadsdelsnämndens avgörande måste 

få väga tyngst. Frågan om grundskoletillgången behöver 

också säkras upp. En planerad skola i området är för lite i 

förhållande till budgetens nyckeltal om 50 skolplatser per 100 

bostäder. Det motsvarar ungefär en stor F-9 skola per 2000 

bostäder och området omfattar det dubbla. Förvaltningen 

resonerar kring att Engelska skolan kommer öppna i närheten, 

vilket är positivt, men hänvisar också till planerade skolor i 

Årstastråket (1 skola på 3000 nya bostäder) och Årstafältet (2 

skolor på 6000 nya bostäder). Givet att det totalt inom dessa 

stora närliggande områden planeras för 13 000 bostäder och 

minst det dubbla i antalet boende, vilket är mer än 

medianbefolkningen i en kommun, behöver också 

gymnasieskola planeras.  

 

Minst en fullstor idrottshall behöver också planeras in, som 

med fördel kan samlokaliseras med en av grundskolorna.   

 

Goda kommunikationer är en förutsättning för att området ska 

vara attraktivt. Den nya T-banesträckningen med station i 

slakthuset är förstås det viktigaste. Staden behöver samarbeta 

med SL så att stråken in i slakthusområdet och de nya T-
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baneuppgångarna ska vara tydliga och så smidiga att 

omkringboende störs minimalt efter stora Arenaevenemang. 

Dessutom kommer bilar inte kunna tänkas bort. Många av de 

som bor i de planerade c:a 4000 bostäderna kommer att vilja 

ha en egen bil även om förhoppningsvis många av dem 

använder bilpool. Tankar om ett större parkeringsgarage i 

bergrummet efter Bolidenvägen är intressanta. 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Jan Valeskog (S) ställer förslagen mot varandra och 

finner att nämnden beslutar enligt förslag från ordföranden Jan 

Valeskog m.fl. (S), Elin Olsson m.fl. (MP) och vice ordföranden 

Joakim Larsson m.fl. (M). 

 
Reservation 

Abit Dundar (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt 

förslag. 

 

 

 

 

 Vid protokollet 

 Lena Mittal 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________  

 


